
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

  

  
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-01-16 

 
Sida 1 

  
 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

Plats och tid Sammanträdesrum Hovden, Stadshuset kl 08:00-11:00 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M) ordförande 

Malin Olsson Lundqvist (M) ledamot 
Janne Jansson (S) 2:e vice ordförande 
Linnéa Wall (S) ledamot 
Richard Thorell (M) tjänstgörande ersättare 
 

Övriga deltagare Maria Appelgren utbildningschef 
Anitta Into socialchef § 2 
Niklas Brandt samhällsbyggnadschef §§ 3-11 
Johannes Hukkanen samhällsbyggnadsstrateg §§ 3-4 
Adam Johansson  planchef §§ 7-9 
August Eriksson planarkitekt § 7 
Charlotte Paulsson planarkitekt § 8 
Julia Nedersjö planarkitekt § 9 
Carolina Svantesson  planarkitekt § 9 
Maria Gustavsson samhällsbyggnadsstrateg § 10 
Lovisa Johansson Hollsten leader Nordvästra Skaraborg § 10 
Annelie Åberg äldre- och omsorgschef § 16 
Anette Karlsson avdelningschef, funktionsstöd § 16 
Anna Holmqvist  ekonomichef 
Rebecka Tropp kommunsekreterare 

Justerare Janne Jansson 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare  Paragrafer §§§ 1-19 
 Rebecka Tropp  

Ordförande  
 

 Johan Abrahamsson  

Justerande  
 

 Janne Jansson  

 
 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-01-16 

Sida 2 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

 

ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2024-01-16 

Anslagsdatum 2024-01-18 Anslaget tas ner 2024-02-08 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 1                                                    

Godkännande av dagordning och anmälan av jäv 

  

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen. 

 

 

Ingen av de förtroendevalda anmälde jäv. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 2                                                   Dnr 2023/00674 

Ändring i avgifter för boendestöd 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att ta bort avgiften för boendestöd så att samtliga som 
får stödet ska vara avgiftsbefriade. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 september 2020 att ändra avgiften för 
boendestöd så att personer med missbruk ska vara avgiftsbefriade. Tidigare gjordes 
ingen distinktion mellan de personer som får boendestöd på grund av psykiatrisk 
problematik och de som får det på grund av missbruksproblematik. 

Beslutet den 28 september 2020 åtgärdade förbiseendet av 8 kap 1§ Socialtjänstlagen 
med regler om att insatser av behandlingskaraktär inte ska medföra kostnader för den 
enskilde. 

Den administrativa bördan för att hantera avgiften är omfattande. Gränsdragningen 
mellan de som får insatsen på grund av missbruk och de som får det på grund av 
socialpsykiatriska faktorer är alltjämt problematisk. En indikation kan vara den insats 
som personen initialt ansökt om. Försvårande i bedömningen är att missbruk och 
behov av socialpsykiatriska insatser nästan uteslutande går hand i hand. Svårigheten 
att med säkerhet särskilja renodlat missbruk från renodlade socialpsykiatriska 
svårigheter medför idag ett rättssäkerhetsproblem. 

Socialnämnden beslutade den 18 december 2023 (§ 125) att föreslå 
kommunfullmäktige att ändra avgiften för boendestöd så att samtliga som får stödet 
ska vara avgiftsbefriade.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Verksamheten har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Bedömning ur social dimension 

De individer som i och med detta befrias från avgift bedöms få en större möjlighet 
att fokusera på den egna utvecklingen. Detta då deras ekonomiska status förbättras, 
samt att de undviker onödigt stressande moment i deras vardag. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Inkomster från avgifter för boendestöd uppgår till cirka 500 000 kronor. Kostnaden 
för administrativ avgiftshantering bedöms ligga i nivå med intäkterna. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-22 

Son § 125/23 

 

Beslutet ska skickas till: 
Socialchef, Anitta Into 
Sekreterare Socialnämnden 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 3                                                   Dnr 2023/00418 

Yttrande över underlag till myndighetsdialog – Planerad 
elförbindelse mellan Töreboda och Timmersdala  

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att förorda Svenska kraftnät att fortsätta planera för en ny 
400 kilovolt-ledning mellan Töreboda och Timmersdala enligt utredningskorridor 1 
(se underlag).  

Eventuellt behov av skydds- och kompensationsåtgärder behöver behandlas i 
miljökonsekvensbeskrivningen. 

Bakgrund 

Det svenska transmissionsnätet är byggt för att överföra höga flöden i nordsydlig 
riktning och förbindelserna i öst-västlig riktning har tidigare inte berörts av 
effektbegränsningar. I elområde 3 är ledningssträckorna Hallsberg-Timmersdala-
Stenkullen (400 kilovolt) och Hallsberg-Moholm (220 kilovolt) två av få förbindelser 
i öst-västlig riktning. Effektbehovet i Västra Götaland ökar kraftigt vilket innebär att 
det vid östvästliga flöden kommer att bli en högre belastning på stråket Hallsberg-
Timmersdala-Stenkullen i framtiden. Det ökade effektbehovet beror framför allt på 
en omfattande elektrifiering av industrier i Västsverige. Det finns även planer på att 
utöka produktion av vind- och solkraft i Skaraborg.  

För att kunna tillgodose ökad förbrukning samt kunna ansluta ny produktion utreder 
Svenska kraftnät en ny 400 kilovolt-ledning mellan Hallsberg och Timmersdala. Som 
en del i detta undersöks en ny transmissionsnätstation benämnd Töreboda. Svenska 
kraftnät utreder nu lämplig sträckning för en 400 kilovolt-ledning mellan befintlig 
station Hallsberg till ny station Töreboda samt mellan ny station Töreboda till 
befintlig station Timmersdala. Kommunens yttrande utgör underlag för 
myndighetsdialog för kommande koncessionsansökan för sträckan Töreboda-
Timmersdala. 

Det huvudsakliga syftet med myndighetsdialogen är att inhämta information från 
särskilda myndigheter om de alternativa utredningskorridorerna som presenteras i 
underlaget. 

Ärendet har beretts av Strategi- och hållbarhet i samråd med planenheten samt 
miljöenheten.  

Skriftliga synpunkter ska ha inkommit till Svenska kraftnät senast den 31 januari 
2024. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Elförstärkningen har miljömässig påverkan men förordnat alternativ innebära minst 
negativ påverkan på naturmiljön.  
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning är gjord ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Elförstärkning har stor påverkan på den ekonomiska hållbarheten och är avgörande 
för att säkerställa arbetstillfällen och skatteunderlag. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Inbjudan myndighetsdialog Töreboda – Timmersdala 

Underlag till myndighetsdialog – Planerad elförbindelse mellan Töreboda och 
Timmersdala  

Töreboda-Timmersdala Bilaga 1 

Töreboda-Timmersdala Bilaga 2 

Töreboda-Timmersdala Bilaga 3 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Svenska kraftnät, registrator@svk.se ange dnr. Svk 2023/2152 (senast 31 januari) 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Planchef, Adam Johansson  

Miljöutredare, Håkan Magnusson 

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen    

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-01-16 

Sida 8 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 4                                                   Dnr 2023/00512 

Yttrande över samrådsunderlag: Nya 145 kV-ledning mellan 
Töreboda och Korstorp utanför Mariestad 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Mariestads kommun tillstyrker det alternativ till sträckning som Ellevio förordar 
enligt samrådshandlingar för ny 145 kilovolt-ledningar mellan Töreboda och 
Korstorp. 

2. Mariestads kommun beslutar att projektet nya 145 kilovolt-ledningar mellan 
Töreboda och Korstorp är förenlig med kommunens fysiska planering.  

I övrigt lämnar kommunen följande synpunkter: 

- Kommunen påpekar vikten av att den nya ledningen planeras så att inte en 
eventuell framtida utbyggnad av cykelväg längst väg 202 mellan Mariestad och 
Töreboda hindras eller försvåras.  

- Kommunen bedömer att förordnat alternativ innebära minst negativ påverkan på 
naturmiljön. Detaljutformningen blir viktig, särskilt avseende sträckan strax 
nordväst om Ymsen (utmed väg 202) där det är en koncentration av naturvärden.  

- Kommunen påpekar att skydds- och kompensationsåtgärder kan komma att 
behövas och bör beskrivas i en miljökonsekvensbeskrivning (MKB).  

- Kommunen påpekar att en eventuell påverkan på naturmiljön under byggtiden 
behöver minimeras och återställning ska ske vid behov. Alla entreprenörer och 
andra utförare behöver vara väl införstådda och följa de skyddsåtgärder som 
planeras. 

Bakgrund 

Ellevio har fått i uppdrag att möjliggöra etableringen av Volvos batterifabrik i 
Mariestad. Effektbehovet ska tillgodoses successivt i tre steg. Första steget, för att få 
byggström, innebär anslutning till befintlig 40 kilovolt-ledning som går precis väster 
om planerat industriområde (Korstorp), som ligger öster om Mariestad. Det krävs 
ingen ny ledning i steg ett. Som ett andra steg, planeras anslutning till den befintliga 
145 kilovolt-ledningen L31 som går sydöst om Mariestad. Detta ska ske genom två 
nya 145 kilovolt-ledningar som ska gå parallellt från den befintliga ledningen L31 
(som klipps upp) till en ny transformatorstation (station Korstorp) intill det planerade 
industriområdet.  

Ansökan om tillstånd (koncession) för steg två är inskickad till 
Energimarknadsinspektionen och de har haft ansökan ute på remiss till sakägare 
under perioden oktober-november. Projektering av ledningen pågår. Detta samråd 
omfattar steg tre. Det tredje och sista steget innefattar en anslutning av station 
Korstorp till Svenska kraftnäts stamnät i Töreboda, där Svenska kraftnät kommer 
anlägga en ny stamnätsstation. Anslutningen kommer bestå av två nya 145 kilovolt-
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luftledningar som uppförs i samma stolpar. Uppskattad ledningslängd är cirka 14 
kilometer. 

Ellevio önskar att kommunen i sitt yttrande lämnar synpunkter på: 

• Ellevios val av förordad sträckning 

• Projektets förenlighet med kommunens fysiska planering 

Ärendet är berett av Strategi och hållbarhet i samråd med planenheten samt 
miljöenheten.  

Skriftliga synpunkter lämnas senast den 9 februari 2024 till Rejlers. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Elförstärkningen har miljömässig påverkan men förordnat alternativ innebära minst 
negativ påverkan på naturmiljön. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning är gjord ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Elförstärkning har stor påverkan på den ekonomiska hållbarheten och är avgörande 
för att säkerställa arbetstillfällen och skatteunderlag. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Samrådsbrev 

Samrådsunderlag Töreboda-Mariestad 2023-11-30 

bilaga 1 Sträckningsförslag 

bilaga 2 Översikt-naturmiljöintressen  

bilaga 3 Karta-naturmiljöintressen 

bilaga 4 Visualisering  

bilaga 5 Rapport nvifagel korstorp toreboda  

bilaga 6 nvi rapport september  

bilaga 7 nvi objekt november 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Rejers, samrad@rejlers.se (senast 9 februari) 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
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Planchef, Adam Johansson  

Miljöutredare, Håkan Magnusson 

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen    
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 5                                                   Dnr 2024/00014 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning - 
Delegation att sända ut viktigt meddelande till allmänheten 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att komplettera styrelsens delegationsordning med 
punkten 9.11 som innebär att kommundirektören och säkerhetschefen får delegation 
att sända ut viktigt meddelande till allmänheten, ett så kallat VMA. 

Bakgrund 

Vid årsskiftet 2023/2024 infördes en ny lag som reglerar systemet Viktigt 
meddelande till allmänheten (VMA). Den nya lagen tydliggör hur systemet ska 
fungera och reglerar ansvarsförhållandena mellan systemets olika aktörer. 

I förordningen (2023:579) om viktigt meddelande till allmänheten anges att 
kommunen får begära sändning av ett VMA. I förarbetena framgår att kommunen 
ska kunna göra detta utifrån flera olika kommunala uppdrag, dels i samband med 
kommunal räddningstjänst enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) och 
dels vid andra typer av kriser och situationer där kommunen behöver agera utifrån 
uppdraget i LEH. 

Ett VMA ska kunna sändas ut så skyndsamt som möjligt och därför är det 
nödvändigt att behörigheten för att begära sändning av ett VMA delegeras till den 
som har möjlighet att upptäcka behovet i tid och omedelbart kan genomföra en 
begäran om sändning. Delegering behöver ske till räddningschefen och till den eller 
de inom kommunen som har befogenhet att fatta omedelbara beslut i samband med 
en krissituation. 

Delegation till räddningstjänsten 

Mariestads kommun har överlåtit räddningstjänstuppdraget enligt LSO till ett 
kommunalförbund. Eftersom kommunens behörighet att begära sändning av ett 
VMA har en direkt koppling till räddningstjänstuppdraget i LSO så ska 
bestämmelserna om VMA, i enlighet med 9 kap. 2 § andra stycket kommunallagen 
(2017:725), tillämpas för kommunalförbundet. En kommun behöver alltså inte 
besluta om detta i särskild ordning utan bestämmelserna om VMA riktar sig direkt 
mot den som innehar uppdraget att svara för kommunens uppdrag enligt LSO. 

Delegation till annan ansvarig beslutfattare 

Kommunens behörighet att begära sändning av ett VMA kan även behöva tillämpas 
vid kriser och allvarliga situationer trots att räddningstjänst inte föreligger, till 
exempel utifrån kommunens ansvar och uppdrag enligt LEH. Därför behöver 
kommunen ha förmåga att fatta beslut om att begära sändning av ett VMA även vid 
sådana situationer. Behörigheten behöver delegeras till den eller de inom kommunen 
som har befogenhet att fatta omedelbara beslut i samband med en krissituation. Ett 
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restriktivt förhållningssätt bör tillämpas enligt tidigare resonemang om kravet på att 
säkerställa riktigheten i de VMA som sänds. 

I Mariestads kommun har bedömningen gjorts att detta ansvar ankommer på 
kommundirektören eller av denne utsedd ersättare/tjänsteförättande 
kommundirektör. För att säkerställa redundans och uthållighet bör mandatet även 
delegeras till säkerhetschefen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En sändning av ett VMA får begäras när det finns fara för liv eller hälsa eller för 
omfattande skada på egendom eller miljö, om meddelandet omedelbart behöver nå 
allmänheten för att förhindra eller begränsa faran eller skadan. 

Bedömning ur social dimension 

En sändning av ett VMA får begäras när det finns fara för liv eller hälsa eller för 
omfattande skada på egendom eller miljö, om meddelandet omedelbart behöver nå 
allmänheten för att förhindra eller begränsa faran eller skadan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Förslaget bedöms inte ha någon ekonomisk påverkan. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Säkerhetschefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-03 

Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Räddningstjänsten Skaraborg 

Alla förvaltningar och förvaltningschefer under kommunstyrelsen 

Säkerhetsenheten 

Enheten för demokratistöd 

Kommunikationsenheten  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 6                                                   Dnr 2024/00006 

Information om samhällsbyggnadsforum våren 2024 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen.  

Bakgrund 

Samhällsbyggnadsförvaltningen bjuder in exploatörer, byggherrar, fastighetsägare 
med flera till så kallat samhällsbyggnadsforum vid ett par tillfällen per år. Syftet är att 
kommunicera om kommunens behov och planering inom området samt att knyta 
kontakter med lämpliga intressenter. Nästa samhällsbyggnadsforum ska planeras till 
mars månad. Fokus för forumet blir denna gång entreprenadboenden samt 
klimatsmart byggande.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Samhällsbyggnadsforums tema ligger väl i linje med kommunens ambitioner för ett 
klimatneutralt Mariestad samt klimatlöftet om att samverka med näringslivet.  

Bedömning ur social dimension 

Samverkan med näringslivet gällande entreprenadboenden är en förutsättning för att 
få ett smidigt och hållbart genomförande av Mariestads expansion.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Samverkan med näringslivet gällande entreprenadboenden samt klimatomställning är 
en nödvändighet utifrån ett ekonomiskt perspektiv.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-03 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-02 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Samhällsbyggnadsstrateg, Maria Gustavsson 

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 7                                                   Dnr 2023/00544 

Beslut om samråd: Detaljplan för del av Sjötorp 2:184, Sjötorp, 
Mariestads kommun 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att förslag till detaljplan för del av Sjötorp 
2:184, Sjötorp, Mariestads kommun ska bli föremål för samråd. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 november 2023 (§ 442), att ge 
planenheten i uppdrag att ta fram förslag till detaljplan för del av Sjötorp 2:184.  

Detaljplanen tas fram för att möjliggöra utveckling i enlighet med kommunens 
projekt 1155 och syftar därmed till att möjliggöra ställplatser/parkering på den gamla 
bandyplanen i Sjötorp. Detaljplanen ska samtidigt säkerställa att befintligt 
grönområde och nybyggd väg norr om bandyplanen bibehålls samt får planstöd. 

Planområdet omfattar cirka 2,3 hektar mark av fastigheten Sjötorp 2:184 och är 
beläget i södra delen av Sjötorp. Planområdet utgörs av en gammal bandyplan i söder 
samt ett grönområde i norr. Det angränsar i norr till Fiskare Pers väg, i öster till 
Slussvägen (väg 2983) och fastigheten Sjötorp 2:311, i söder till Isbanevägen och i 
väster till bostadsfastigheter längs med Alviksvägen innan Vänern tar vid. Marken ägs 
i sin helhet av kommunen. Området är delvis ianspråktaget för det planerade 
ändamålet med anledning av ett tidigare tillfälligt bygglov. 

Detaljplanen handläggs med standardförfarande enligt plan- och bygglagen 
(2010:900). 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En planläggning på platsen bidrar dels till utveckling, anpassning och bevarande av 
befintliga miljömässiga värden. Detta kommer uttryckas genom att allmän plats för 
natur avsätts i planen. Detta markområde kan sedan användas för rekreation, 
utevistelse och lek. Markförhållandena som de ser ut idag ska i huvudsak bestå för att 
inte påverka dagvatten- och skyfallssituationen negativt. 

Bedömning ur social dimension 

En planläggning på platsen bidrar till utveckling av området och möjliggör parkering 
och ställplatser för boende och turister. I planen kommer även allmän plats för natur 
att avsättas. Detta för att upprätthålla en grönstruktur i området som vidare kan 
generera utevistelse och rekreation med mera. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

En planläggning på platsen bidrar till utveckling av Sjötorps samhälle som 
turistattraktion i kommunen och skapar underlag för ökad kommersiell och offentlig 
service på orten. Planarbetet kommer drivas av planenheten i sin helhet. Kostnader 
för detaljplanens framtagande finansieras inom budgetram för projekt 1155. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2004-01-04 

Planarkitektens tjänsteskrivelse 2024-01-04 

Plankarta samrådshandling 

Planbeskrivning samrådshandling 

Undersökning om betydande miljöpåverkan 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Planarkitekt, August Eriksson  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 8                                                   Dnr 2023/00588 

Information om arbete med vindbruksplan 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 september 2023 (§ 212) att ta fram ett tematiskt 
tillägg till översiktsplanen för vindbruk. Kommunens ställningstaganden om 
vindbruk är redovisat i den gällande översiktsplanen som antogs den 11 juni 2018 
och baseras i huvudsak på vindbruksplanen som antogs 21 juni 2010 (reviderad 
2015).  

Behovet av el ökar i hela landet och likaså i Mariestad till följd av stora 
industrietableringar och nya bostäder med mera.  

Det pågår för närvarande ett flertal arbeten av olika aktörer parallellt för utveckling 
av vindkraft inom Västra Götaland, bland annat arbetar Skaraborgs 
kommunalförbund med att ta fram en (del-)regional energiförsörjningsplan. Planen 
ska innefatta flera olika delar, varav ett är lokal produktion av el.  

Västra Götalandsregionen (VGR) erbjuder ett stöd för elnätsfrågor och/eller 
förnybar elproduktion till kommuner, grupper av kommuner eller kommunalförbund 
i Västra Götaland som vill nå vidare med sitt arbete för elektrifiering. Projektet pågår 
under 3 år och stödet kan utgöra maximalt 50 procent av kostnader för framtagandet 
av:  

• riktlinjer/policyer  

• strategier/underlag till strategier  

• planeringsunderlag/tillägg till planer. 

Planenheten önskar informera kommunstyrelsens arbetsutskott om det pågående 
arbetet med vindbruksplan och föra dialog utifrån aktuella frågor samt redovisa 
resultatet av Swecos screening för att identifiera områden i kommunen som skulle 
kunna vara lämpliga för etablering av vindkraftverk. Underlaget ska ses som en 
bruttolista att utgå ifrån inför kommunens fortsatta arbete med planen och inte som 
ett skarpt förslag. Det återstår ännu att lägga till flera GIS-lager till kartan, såsom 
riksintressen och andra hänsyn.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet har det inte gjorts någon bedömning ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

I ärendet har det inte gjorts någon bedömning ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

I ärendet har det inte gjorts någon bedömning ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Planarkitektens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-29 

Muntlig information på sammanträdet 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Planchef Adam Johansson 

Planarkitekt Charlotte Paulsson 

Samhällsbyggnadsstrateg Maria Gustavsson 

Hållbarhetsstrateg Gösta Lindmark   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 9                                                   Dnr 2022/00465 

Styrgruppsdialog Fördjupad översiktsplan Mariestad 2040 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2022 (§ 317) om 
uppdrag att påbörja arbete med att ta fram förslag till fördjupad översiktsplan för 
Mariestad.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 8 februari 2023 (§ 46) att godkänna 
den av planenheten upprättade projektbeskrivningen för fördjupad översiktsplan 
Mariestad 2040. Projektbeskrivningen innehåller förväntad nytta och syfte, uppdrag 
och leverans, mål för projektet, avgränsning, genomförande, projektorganisation, 
budget med mera.  

Under perioden 7 november 2023 till 4 december 2023 har ett förslag till fördjupad 
översiktsplan Mariestad 2040 varit föremål för samråd. Förslaget har under 
samrådsperioden varit tillgängligt för allmänheten, myndigheter med flera och alla 
som vill har getts möjlighet att lämna synpunkter på förslaget. Samrådsskedet är en 
obligatorisk del i processen att ta fram en översiktsplan och syftar till att få fram ett 
så bra beslutsunderlag som möjligt och att ge möjlighet till insyn och påverkan.  

Nästa steg i arbetet med den fördjupade översiktsplanen är att gå igenom och 
omhänderta de synpunkter som inkommit under samrådstiden och bearbeta 
planförslaget inför granskning. 

Planenheten informerar kommunstyrelsens arbetsutskott och redovisar förslag till 
hantering av inkomna synpunkter under samrådstiden och för dialog om hantering 
och fortsatt arbete med planen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det har inte bedömts relevant att göra någon bedömning ur miljömässig dimension 
eftersom ärendet är en information och dialog med styrgrupp för projektet fördjupad 
översiktsplan Mariestad 2040 och inget beslutsärende. 

Bedömning ur social dimension 

Det har inte bedömts relevant att göra någon bedömning ur social dimension 
eftersom ärendet är en information och dialog med styrgrupp för projektet fördjupad 
översiktsplan Mariestad 2040 och inget beslutsärende. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det har inte bedömts relevant att göra någon bedömning ur ekonomisk dimension 
eftersom ärendet är en information och dialog med styrgrupp för projektet fördjupad 
översiktsplan Mariestad 2040 och inget beslutsärende. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Planchefens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-04 

Muntlig information på sammanträdet 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Planenheten (plan@mariestad.se)  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 10                                                   Dnr 2023/00600 

Information från Leader Nordvästra Skaraborg 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen.  

Bakgrund 

Den lokala utvecklingsstrategin för Leader Nordvästra Skaraborg under 
programperioden 2023-2027 omfattar bland annat att utveckla smarta landsbygder, 
stärka företagsamheten, skapa ekonomisk utveckling och tillväxt och utveckling av 
cirkulära modeller. Leaderområdet har för programperioden en budget på 42 
miljoner kronor, där Mariestads kommun bidrar med 2,6 miljoner kronor (520 000 
kronor per år). Leaderområdet omfattar hela Mariestads kommun.  

Personal från Leaderkontoret berättar bland annat om strategin, pågående projekt 
och kommunikationsinsatser.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning är gjord i ärendet.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning är gjord i ärendet.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning är gjord i ärendet.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-03 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-02 

KS § 112/22 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Samhällsbyggnadsstrateg, Maria Gustavsson 

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 11                                                   Dnr 2023/00653 

Samarbetsavtal avseende cykelled Vänerleden 2024-2027 

  

Arbetsutskottets beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner upprättat samarbetsavtal om 
cykelleden Vänerleden. Kostnader för drift- och underhåll beräknas till 30 000 
kronor per år. Kostnaden tas från näringslivsenhetens budget. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att utse näringslivsutvecklare med 
turismansvar till Mariestads kommuns representant i arbetsgrupperna för 
ledhuvudmannagrupp samt marknadsföring och produktutveckling. 

Bakgrund 

Den nationella cykelleden Vänerleden är en 630 kilometer lång cykelled som går runt 
Vänern och går genom 13 kommuner fördelade på två regioner. Cykelleden är en del 
av Lake Vänern Grand Tour, ett koncept som ska bidra till att knyta ihop Vänern 
som en hel destination med hjälp av de aktiviteter som finns i och vid Sveriges 
största sjö. Detta avtal reglerar arbetet med Vänerleden, övriga aktiveter inom 
konceptet Lake Vänern Grand Tour regleras inte inom ramen för avtalet. Vänerleden 
blir ryggraden för konceptet.  

Avtalet följer Trafikverkets riktlinjer för klassificeringen och kvalitetskriterier för 
nationella cykelleder som finns framtagna i ”Cykelleder för rekreation och turism. 
Klassificering, kvalitetskriterier och utmärkning. Version 3.0, 2021”. Skulle en 
uppdaterad version utkomma under avtalstiden tas detta upp i 
ledhuvudmannagruppen, där det tas beslut om eventuella ändringar i detta avtal. 

Parter 

Samarbetsavtalet har upprättats mellan Vänersamarbetet, de 13 kommunerna runt 
Vänern, Turistrådet Västsverige, Visit Värmland och Trafikverket.  

Syfte 

Syftet med samverkansavtalet är att reglera roll- och ansvarsfördelningen samt ett 
åtagande mellan samarbetsparterna kring skötsel och utveckling av Vänerleden. 
Kommunernas roll blir bland annat att ansvara för underhåll och drift på kommunala 
sträckor, besiktning av leden inför säsong samt deltagande i arbetsgrupper.  

Avtalet gäller från det datum då det undertecknats av samtliga parter (senast 31 
januari 2024) och till och med 31 december 2027.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms inte påverka den miljömässiga dimensionen. 
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Bedömning ur social dimension 

Beslutet bedöms inte påverka den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Finansiering av den del av arbetet med Vänerleden som faller inom 
Ledhuvudmannens (Vänersamarbetet) ansvar ingår i ordinarie budget för 
Vänersamarbetet.  

Kommunens kostnader för drift- och underhåll enligt samarbetsavtalet är beräknade 
utifrån både Vänerleden och Göta kanalleden som till viss del går parallellt. Den 
beräknade kostnaden är 30 000 kronor per år. Kostnaden tas från 
näringslivsenhetens budget. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-22 

Näringslivsutvecklarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21 

Samarbetsavtal avseende cykelled Vänerleden 2024-2027 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Vänersamarbetet (laila.gibson@vanern.org) 

Controller Rasmus Nilsson 

Näringslivsenheten  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 12                                                   Dnr 2023/00679 

Val av ombud för Vänersamarbetet 2024-2026 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen utser Richard Thorell (M) och Leif Udéhn (S) till ombud för 
Vänersamarbetet för perioden 2024-2026. 

Bakgrund 

Vänersamarbetet är en ekonomisk förening med alla 13 kommuner kring Vänern 
som medlemmar och med finansiellt stöd från Region Värmland och Västra 
Götalandsregionen. Vänersamarbetet arbetar för en hållbar utveckling av Vänern 
inom områdena: samordning, näringsliv och kommunikation. 

Varje medlemskommun i Vänersamarbetet har en plats i styrelsen och alla platser är 
ordinarie ledamöter i styrelsen. Inga ersättare utses. 

Varje styrelseledamot väljs på två år i taget. Mariestads kommun utsåg den 14 
december 2022 (§ 193) Anders Bredelius (M) till ledamot i styrelsen för 
Vänersamarbetet under perioden 2023-2025. 

Varje kommun ska även utse två ombud, en ordinarie samt en ersättare. Mariestads 
kommun utsåg den 23 november 2022 (§ 159) Anders Bredelius (M) till ordinarie 
ombud samt Leif Udéhn (S) till ersättare.  

Det har uppmärksammats att val av ledamot samt ombud inte ska vara samma 
person varför val av ombud behöver göras på nytt. Vänersamarbetets valberedningen 
rekommenderar att val av ombud väljs för hela mandatperioden. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21 

Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21 
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Nomineringar till Vänersamarbetet 2024 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Vänersamarbetet 

Utsedda ombud 

Näringslivsenheten  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 13                                                   Dnr 2023/00675 

Avveckling av MTG-samarbetet 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att bilda en arbetsgrupp för 
fortsatt process för hur avveckling av MTG-samarbetet kan ske under 
mandatperioden.  

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 december 2023 (§ 263) att säga upp och 
avsluta de gemensamma nämnderna inom MTG (avtalen inom och utom 
avtalsnämnd, Miljö- och byggnadsnämnden, lönenämnden, IT-nämnden samt 
Tekniska nämnden) samt övriga samarbeten. 

Kommunfullmäktige beslutade även att meddela Töreboda och Gullspång att säga 
upp samtliga avtal. 

MTG-styrgrupp har vid sammanträdet den 14 december 2023 rekommenderat 
samtliga tre kommunstyrelser att ge respektive kommundirektör i uppdrag att bilda 
en arbetsgrupp för fortsatt process för hur avvecklingen kan ske under 
mandatperioden.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjort ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-22 

Kommunsekreterarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21 

Protokoll MTG-styrgrupp 2023-12-14 
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Beslutet ska skickas till: 

Töreboda kommun  

Gullspångs kommun   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 14                                                   Dnr 2023/00686 

Aktieöverlåtelseavtal mellan Mariestads stadshus AB och 
VänerEnergi AB samt Mariehus AB avseende aktier i 
Mariestads drift- och servicebolag AB 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar inget förslag till beslut. 

Bakgrund 

Mariestads stadshus AB är ägare till samtliga aktier i Mariestads drift- och 
servicebolag AB. Drift- och servicebolaget ska tillhandahålla drift- och servicetjänster 
åt ägaren inom fastighetsområdet och därmed förenlig verksamhet. Verksamheten 
ska bedrivas åt ägaren/i ägarens ställe inom ramen för Mariestads kommuns 
kompetens. 

För att möjliggöra köp och försäljning av tjänster inom bolagskoncernen behöver 
VänerEnergi AB och Mariehus AB bli delägare i Mariestads drift- och servicebolag 
AB.  

Enligt upprättat avtalsförslag säljer därför Mariestads stadshus AB 20 aktier i 
Mariestads drift- och servicebolag AB till vardera Mariehus AB och VänerEnergi AB. 
Detta motsvarar 2 procent av samtliga aktier i drift- och servicebolaget.  

Enligt kommunallagen, bolagspolicy och bolagsordning för Mariestads stadshus AB 
ska fullmäktige beredas möjlighet att ta ställning till frågor och ärenden som är av 
principiell beskaffenhet eller av större vikt. Aktieöverlåtelse är en sådan fråga och 
styrelsen i Mariestads stadshus AB har därför beslutat av överlämna ärendet till 
kommunfullmäktige för slutligt ställningstagande. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-03 
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Protokollsutdrag Mariestads stadshus AB, § 3 2023-12-20 

Aktieöverlåtelseavtal mellan Mariestads stadshus AB och VänerEnergi AB samt 
Mariehus AB (avseende aktier i Mariestad drift- och servicebolag AB) 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommundirektör tillika verkställande direkötör i Mariestads stadshus AB 

Ekonomidirektör Mariestads stadshus AB 

Verkställande direktör VänerEnergi AB 

Verkställande direktör Mariehus AB  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 15                                                   Dnr 2024/00008 

Uppdrag till kommundirektören 

  

 

Arbetstidslagen 

Kommundirektören får i uppdrag att skriva fram ett ärende avseende avsteg från 
arbetstidslagen samt uppdrag att se över delegationsordningen vad gäller ansvarig 
tjänsteman.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 16                                                   Dnr 2024/00003 

Information 

  

Äldre- och omsorgschefens information 

Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg och avdelningschef för funktionsstöd Anette 
Karlsson, informerar om arbetstidslagen och hur denna påverkar verksamheterna.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 17                                                   Dnr 2024/00001 

Handlingar att anmäla 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner handlingarna anmälda. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Kulturnämnden Västra Götalandsregionen 
Möte med VGR kulturnämnden om Mariestad Dacapo 

2. Mariestads bollklubb 
Skrivelse med tillhörande kartbilaga 

3. Vänersborgs tingsrätt, Mark- och miljödomstolen 
Underrättelse om förlängd svarstid 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-01-16 

Sida 32 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 18                                                   Dnr 2024/00002 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner inbjudningarna anmälda. 

Bakgrund 

Inbjudningar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Sveriges Kommuner och Regioner 
Demokratidagen 2024, den 9 april 2024. 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-01-16 

Sida 33 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 19                                                   Dnr 2024/00004 

Rapporter 

  

Inga rapporter lämnas under dagens sammanträde. 

 

 


